
moiwww.imog.be

Imog persberichten
oktober-november 2023



Bron: Radio 2/VRT Nieuws website - 21 oktober 2023



Bron: website Krant van West-Vlaanderen - 24 oktober 2023

Huisvuil wordt volgende zomer weer wekelijks opgehaald

WIELSBEKE Vanaf volgend jaar wordt het huisvuil in de zomermaanden opnieuw wekelijks opge-
haald. “Hiermee komen we tegemoet aan de vraag van heel wat inwoners”, weet schepen Ine Callens 
(TEAM8710), bevoegd voor afvalophaling.

Op de gemeenteraad van 19 oktober werd het intergemeentelijk afval- en materialenplan van afvalinter-
communale IMOG goedgekeurd. Dit gebeurde ook al in de tien andere gemeenten die lid zijn van IMOG, 
meer bepaald Anzegem, Avelgem, Deerlijk, Harelbeke, Kortrijk, Kruisem, Kuurne, Spiere-Helkijn, Waregem 
en Zwevegem. Omdat de afvalophaling vorig jaar een stuk duurder werd bij het afvalbedrijf IMOG, beslis-
ten een aantal gemeenten, waaronder ook Wielsbeke, om de afvalophaling tweewekelijks te doen. Na de 
warme zomer lijkt het erop dat enkele gemeenten terug zullen overgaan naar wekelijkse ophaling. “Het 
nieuwe plan heeft ambitieuze doelstellingen, onder andere om tegen 2030 het restafvalcijfer verder te 
laten dalen. Daarnaast komt er ook een afzonderlijke inzameling van groente-, fruit- en tuinafval (GFT). Het 
bedrijfsafval zal afzonderlijk geregistreerd worden.”

Wekelijkse ophaling

“Door het restafval tweewekelijks op te halen, zien we een daling van het restafvalcijfer. Heel wat inwo-
ners signaleerden echter problemen tijdens de warme zomermaanden. We willen dit signaal niet zomaar 
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naast ons neer leggen. Daarom is het plan om het restafval vanaf de zomer van 2024, meer bepaald tij-
dens de maanden juni, juli, augustus en september, opnieuw wekelijks op te halen”, aldus Ine Callens.

Ook in de burgerpeiling van TEAM8710, die door meer dan 400 inwoners werd ingevuld, kwam die vraag 
regelmatig terug.

(Eddy Lippens)
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Lokale besturen willen geen statiegeldsysteem via  
vuilnisbakken op straten en pleinen 
14 november 2023 

De lokale besturen willen niet dat de terugname van statiegeldverpakkingen via 
openbare vuilnisbakken verloopt. Volgens de VVSG heeft dit digitaal statiegeldsysteem 
zijn nut niet bewezen. De lokale besturen vrezen ook te moeten opdraaien voor een deel 
van de kosten. De VVSG liet dit ook zo weten aan Vlaams minister van Omgeving Zuhal 
Demir. 
 
In 2015 voerde de Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) een grondige studie1 
uit naar de effecten van een klassiek statiegeldsysteem in Vlaanderen, dat is een systeem 
waarbij de inzameling via de supermarkten loopt. Het huidige traject –waar de industrie 
voorstander van is- loopt niet via winkels, maar via de openbare ruimte. Dat is nog 
onvoldoende helder, het digitale statiegeldsysteem is niet afdoende getoetst en de 
economische, financiële, sociale en ecologische impact ervan is niet voldoende geëvalueerd. 
Het centrale doel van een statiegeldsysteem is de vermindering van drankverpakkingen in 
zwerfvuil. Volgens de VVSG zijn de lopende pilootprojecten onvoldoende om een beslissing te 
nemen over de invoering van dit digitaal systeem. ‘Een van de voornaamste zorgen van de 
lokale besturen is het voorstel om de terugname van statiegeld via het openbaar domein te 
laten verlopen. In het onderzoek van de industrie, is het onvermijdelijk dat er uiteindelijk 
verborgen kosten bij de lokale besturen terecht komen’, aldus Wim Dries, voorzitter VVSG.  
 
VVSG is tegen elk scenario waarbij de terugname van drankverpakkingen via publieke 
vuilnisbakjes of terugnamemachines op het openbaar domein verloopt en lokale besturen een 
rol moeten spelen bij de verdeling van de thuisscanner. De industrie moet volledig 
verantwoordelijk zijn voor de invoering van een statiegeldsysteem. ‘In elk statiegeldsysteem 
moet er een rol zijn voor de supermarkten op vlak van terugname. We stellen vast dat het 
scenario waarbij de inzameling via de PMD-zak thuis in combinatie met de inzameling via 
supermarkten op vandaag niet onderzocht wordt’, zegt Paul Macken, voorzitter van Interafval, 
VVSG wijst er op dat er nog steeds een aantal fundamentele vragen zijn bij het digitaal 
statiegeldsysteem waar vandaag nog te weinig antwoorden op zijn. Het gaat dan bijvoorbeeld 
over digitale inclusie, fraudebestendigheid en privacy. Hier moet op korte termijn een antwoord 
op komen. 
 
VVSG vraagt dat de Vlaamse Regering zich houdt aan de timing die ze zelf heeft opgelegd, 
namelijk de invoering van een statiegeldsysteem in 2025. Dit statiegeldsysteem moet een 

 
1 https://www.vlaanderen.be/publicaties/impactanalyse-invoering-statiegeld-op-eenmalige-
drankverpakkingen 

Standpunt Interafval rond statiegeld
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effectieve impact op zwerfvuil hebben en tegelijkertijd een betere inzameling van 
drankverpakkingen mogelijk maken. De volledige verantwoordelijkheid dient bij de 
verpakkingsindustrie en de distributiesector te worden gelegd.   
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Beste X, 
 
Lokale besturen worden benaderd door verschillende stakeholder over het digitaal 
statiegeldsysteem en vragen zich af of VVSG een standpunt heeft ingenomen over statiegeld. 
Wij willen u informeren over het feit dat de Raad van Bestuur van VVSG onlangs een 
bijkomend standpunt heeft aangenomen met betrekking tot statiegeld. Het standpunt is als 
volgt: 
 
De afgelopen maanden heeft de VVSG alle onderzoekswerk en pilootprojecten met betrekking 
tot het digitaal statiegeldsysteem intensief opgevolgd. VVSG is tegen de invoering van het 
digitale statiegeldsysteem zoals het op vandaag wordt voorgesteld, namelijk waarbij de 
inzameling via het openbaar domein verloopt en lokale besturen een rol moeten spelen bij de 
verdeling van de thuisscanner. 
 
Voor de VVSG is het evident dat een statiegeldsysteem volledig in de keten van de betrokken 
private actoren moet worden opgenomen. Meer concreet is de VVSG tegen elk scenario 
waarbij de terugname van drankverpakkingen via het openbaar domein verloopt. Dit zou een 
aanzienlijke impact hebben op lokale besturen, omdat het de aankoop, plaatsing en 
onderhoud van vuilnisbakken of terugnamemachines zou vereisen, evenals extra logistieke 
organisatie en investering. Uit ervaring weten we dat een eventuele vergoeding van het 
bedrijfsleven daarvoor aan de lokale besturen niet kostendekkend is. Bovendien zullen er 
ongetwijfeld verborgen kosten zijn waar het lokaal bestuur zal voor moeten opdraaien. In elk 
statiegeldsysteem moet er een rol zijn voor de supermarkten op vlak van terugname. 
Daarnaast vindt de VVSG dat het bedrijfsleven en de distributiesector het eerste 
aanspreekpunt moeten zijn voor consumenten bij een statiegeldsysteem. VVSG wil niet dat 
lokale besturen een rol moeten spelen bij de verdeling van de thuisscanners en de 
ondersteuning van gebruikers. Dit is geen kerntaak van het lokaal bestuur. 
 
VVSG vraagt evenwel aan de Vlaamse Regering dat ze zich houdt aan de timing die ze 
zichzelf heeft opgelegd in de conceptnota van 23 december 2022, namelijk de implementatie 
van een statiegeldsysteem in 2025. We pleiten ervoor om over te gaan tot de snelle uitrol van 
een werkbaar statiegeldsysteem met een effectieve impact op zwerfvuil en tegelijkertijd een 
betere inzameling van drankverpakkingen mogelijk maakt, en waarbij de volledige 
verantwoordelijkheid bij de verpakkingsindustrie en de distributiesector gelegd wordt. VVSG 
stelt vast dat het scenario waarbij de inzameling via de pmd zak thuis in combinatie met de 
inzameling via supermarkten op vandaag niet onderzocht wordt. VVSG wijst er op dat er nog 
steeds een aantal fundamentele vragen zijn bij het digitaal statiegeldsysteem waar vandaag 
nog te weinig antwoorden op zijn. Het gaat dan bijvoorbeeld over digitale inclusie, 
fraudebestendigheid en privacy. Hier moet op korte termijn een antwoord op komen. 
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VVSG heeft dit standpunt vandaag ook overgemaakt aan Vlaams minister van Omgeving 
Zuhal Demir. 
 
Met vriendelijke groeten, 
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